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We Have a Once-in-a-Generation Opportunity to Not Just Lay 

the Foundation for a More Energy Secure Future — But to 

Create Whole New Industries in the Process, Says Qalaa 

Holdings Chairman 

 
Ahmed Heikal, Chairman and Founder of Qalaa Holdings and Hisham El-Khazindar, Co-Founder 

and Managing Director of the company were part of the Egyptian private sector  at the 2015 World 

Economic Forum’s annual meeting in Davos 

 

 
Ahmed Heikal, Chairman and Founder of Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Exchange; formerly 

Citadel Capital), an African leader in infrastructure and industry, gave audiences at the World Economic 

Forum the private-sector perspective on the challenges and opportunities that Egypt currently faces as it 

strives to rebuild its economy amidst an energy crisis and limited fiscal resources.  

“We need to look beyond immediate concerns to more fundamental issues, because we have today a once-in-

a-generation opportunity for a reformist government not just to lay the foundation for a more secure energy 

future, but to create whole new industries — and perhaps hundreds of thousands of jobs in the process,” said 

Heikal. “We can do so by delving into two questions: What’s the optimal energy mix for Egypt? And how can 

we most efficiently harness the resources we have today. 

“Staying the gutsy course upon which we embarked last July when the administration began removing fuel 

subsidies is key,” said Heikal. “Behavior is key to efficiency, and nothing ensures responsible behavior — on 

the part of consumers and business alike — than market prices alongside a cash-based social safety net for the 

most needy in society.” 

Heikal spoke at a dinner session headlined “Shaping Egypt’s Economic Transformation,” at which Egyptian 

President Abdel Fattah El Sisi gave a keynote speech outlining Egypt’s economic roadmap and his 2020 

vision for the Egyptian economy. Other speakers at the session included Trade and Industry Minister Mounir 

Abdelnour and Finance Minister Hany Demian, as well as Martin Sorrell, CEO of global public relations giant 

WPP. 

“With the state’s energy subsidy bill for the current fiscal year already down c. 30%, I would argue that the 

Government of Egypt should consider channeling some of the windfall into both exploring a healthier mix of 

energy sources (one that includes renewables) — and into new industries to derive maximum benefit from 

those resources we have. In parallel, we need to convince some 90 million people to change their behaviors as 

we move from a ration-based system to one of cash transfers for the needy,” said Heikal, who offered the 

closing remarks for the presidential dinner to voice the views of the Egyptian private sector. 

“The new legislation that has been passed by the Egyptian government in the last 3-4 months is very 

promising, but we must stay the course and not shy away from bold measures,” said Qalaa Holdings Co-

Founder and Managing Director Hisham El-Khazindar. “ President El Sisi sent at the World Economic Forum 

this year a clear and important message to the global business community that Egypt is heading in the right 

direction.”  
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Qalaa Holdings invests in energy as one of its core industries. The company’s energy portfolio includes 

investments in refining, energy distribution, power generation and renewables. Its largest energy investment to 

date is the Egyptian Refining Company (ERC), a US$ 3.7 billion refinery that has the potential to more than 

halve Egypt’s present-day diesel imports and reduce by nearly one-third the country’s current sulfur emissions 

when it starts production in 2017. 

Concluded Heikal: “On a one-year, three-year and ten-year horizon, Qalaa has been the largest investor in 

Egypt. We look to play our part in the future. Today, the risks are declining and economic policies are clearer. 

We will continue investing behind our existing assets. In my mind Egypt, offers a very attractive risk-return 

trade off — so much so that today, 90 percent of my personal wealth is in Egypt. My bet is that Egypt will 

roar.” 

—Ends— 

 

Previous Qalaa Holdings press releases on this subject and others may be viewed online from your 

computer, tablet or mobile device at qalaaholdings.com/newsroom 

 

Qalaa Holdings(CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in infrastructure and 

industry. Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in core industries 

including Energy, Cement, Agrifoods, Transportation & Logistics, and Mining. To learn more, please visit 

qalaaholdings.com. 

 

 

Forward-Looking Statements 

Statements contained in this News Release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, 

projections, opinions and beliefs of Qalaa Holdings. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties 

and other factors, and undue reliance should not be placed thereon. Certain information contained herein constitutes 

“targets” or “forward-looking statements,” which can be identified by the use of forward-looking terminology such as 

“may,” “will,” “seek,” “should,” “expect,” “anticipate,” “project,” “estimate,” “intend,” “continue” or “believe” or the 

negatives thereof or other variations thereon or comparable terminology. Actual events or results or the actual 

performance of Citadel Capital may differ materially from those reflected or contemplated in such targets or forward-

looking statements. The performance of Qalaa Holdings is subject to risks and uncertainties. 

 

For more information, please contact: 

 

Ms. Ghada Hammouda 

CMO & Head of Marketing Communications  

Qalaa Holdings 

 

ghammouda@qalaaholdings.com 

Tel: +20 2 2791-4439  

Fax: +20 22 791-4448 

Mobile: +20 106 662-0002 

 

Twitter: @qalaaholdings 
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العايةا  اسةتداا و الطاقةة أمن بمنظومةللنهوض  استثنائية فرصة: أمامنا ‹‹القلعة››رئيس شركة 

  جاياةال صناعاتالو مجالاتمن ال
 

، وهشسا  الااندسدار الشسريل المؤسسس والةلسن المنلسدك للشسرة ، يمساعن القصسا  الاسا  إدارة شسرة  القلةس أحمد هيكل مؤسس ورئيس مجلسس 

 في دافنس بسنيسرا 2015المصري خعل المنلدى الاقلصادي الدولي 

 
وهي شرة  رائدة في اسلامارات  –( CCAP.CAأحمد هيكل مؤسس ورئيس مجلس إدارة شرة  القلة  )ةند اللداول في البنرص  المصري  قال 

بمنظنم  أمس  الصاقس ، وةس لل اسسلحدا  لنهنض لأن القيادة الحالي  في مصر أمامها فرص  اسلانائي   –الصناع  والبني  الأساسي  بمصر وأفريقيا 

للانفات المنظنرة، وأن دقف على ماهي  المسيي  مجالات وصناعات جديدة تفلح أبناك الرنق لمئات الآلاف م  المناطني ، شريص  أن دلجاون ا

 الأمال م  مشروعات الصاق  العنم  لللبي  الاحلياجات الداخلي ، إلى جادب اللحقق م  ةفاءة تنظيف منارددا الحالي . 

نساء الاقلصساد المصسري فسي ولفت هيكل في ةلمله بالمنلدى الاقلصادي الدولي إلى رؤي  القصا  الاا  حنل الفر  واللحديات الراهن  لإعادة ب

عبسد  ظل محدودي  المنارد المالي  للدول ، وذلل خعل جلس  بةننان "تشكيل اللحنلات الاقلصادي  بمصسر" واللسي ألقسى ةلملهسا الافللاحيس  السرئيس

، وتحد  بها 2020عا  الفلاح السيسي للسليط اللنء على معمح خارط  الصريق الاقلصادي  بمصر ورؤيله لمسلقبل الاقلصاد المصري بحلنل 

وليس  ة لل منير فاري عبد الننر ونير اللجارة والصناع  وهادي قدري ونير المالي  ومارت  سنريل الرئيس اللنفي ي لشرة  الةعقات الةامس  الد

WPP. 

ا إلسى أن وأةد هيكل على ضرورة اسلمرار الإجراءات الحاسم ، على غرار خصسنة تقليسل دعسل المنلجسات البلروليس  خسعل ينليسن  الماضسي، مشسير 

مسلنى الكفاءة في أي بيئ  اقلصادي  يةكسه سسلن  المسسلهلل مس  الأفسراد والمشسروعات اللجاريس  علسى حسد سسناء، وهسن مسا يلحقسق بلبنسي أسسةار 

 السنق المفلنح مع تنفير الدعل النقدي المباشر للمسلحقي  الحقيقيي .

%، عبسر تنجيسه الفسارق إلسى دراسس  البسدائل 30عل الصاق  خعل السن  المالي  الحاليس  بحسنالي وطالب هيكل الحكنم  بالاسلفادة م  تراجع تكلف  د

دسب المصروح  للحديد الميي  الأمال م  المشروعات العنم  لللبي  احلياجات الصاق  المحليس ، بمسا فسي ذلسل مشسروعات الصاقس  الملجسددة، إلسى جا

نارددسسا الحاليسس ، مسسع تهيئسس  السسرأي الةسسا  لحلميسس  اللحسسنل إلسسى السسدعل النقسسدي المباشسسر للمسسسلحقي  اسسسلحدا  مجسسالات تكامليسس  للةظسسيل الاسسسلفادة مسس  م

 ملينن مناط  دون تمييي.  90الحقيقيي  بدلا  م  الدعل الةيني ال ي يسلفيد منه 

إصسعحات تشسريةي  جسديرة  وم  جهله قال هشسا  الااندسدار الشسريل المؤسسس والةلسن المنلسدك لشسرة  القلةس ، أن الحكنمس  دجحست فسي تمريسر

أن  بالإشادة خعل الأشهر الماضي ، ولك  ذلل لا يجب أن يقلل م  عييم  الإقبال على مييد م  الاصنات الإجراءات الحاسسم . وتسابع الااندسدار

ن مصسر ماضسي  فسي الصريسق الرئيس عبد الفلاح السيسي بةث رسال  طمأد  لمجلمع الأعمال الدولي خعل المنلدى الاقلصادي هس ا الةسا  مفادهسا أ

 الصحيح.

ات جدير بال ةر أن قصا  الصاق  يمال أحد المجالات المحنري  اللي تسلامر بها شرة  القلة . وتلل اسسلامارات القلةس  فسي قصسا  الصاقس  مشسروع

لكرير أةبسر مشسروعات القلةس  فسي اللكرير وتننيع الصاق  وتنليد الكهرباء، وة لل مشروعات الصاق  الملجددة. ويةد مشرو  الشرة  المصري  لل

مليار دولار أمريكسي، سسةي ا لافسا واردات مصسر  3.7قصا  الصاق ، حيث تةمل الشرة  على إقام  منشأة تكرير ملصنرة بلكلف  اسلاماري  تبلغ 

اجيس  للمشسرو  خسعل عسا  م  وقند السنلار بسأةار مس  دصسف المةسدلات الحاليس  وةس لل خفسا بلسث الادبةابسات الكبريليس  مسع بسدء الأدشسص  الإدل

2017. 

بالمائ  مس  بروتسه الااصس  فيهسا. وأةسد هيكسل  90واخللل هيكل مةرب ا ع  بقله بأن مصر سلحظى بمسلقبل مشرق، وهن ما يدفةه لعحلفاظ بقراب  

لقبل مالما الليمت به على مدار أن شرة  القلة  تةد م  ةبار المسلامري  في السنق المصري، وأدها ملليم  بمناصل  ه ا الدور الريادي في المس

ا إلى أن ادافاض مسلنى المااطر واتلاح السياسات الاقلصادي  للدول  يسلدعي مناصسل   السن  والاع  سننات والةشر سننات الماضي ، مشير 

   المسيرة الاسلاماري  على خلفي  الفر  الج اب  اللي ينبا بها السنق المصري م  حيث مسلنيات المااطر للةائد.

 

 –دهاي  البيان  –
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ذكية عبر زيارة هذا يمكنكم مطالعة المجموعة الكاملة من البيانات الإخبارية الصادرة عن شركة القلعة من خلال أجهزة الكمبيوتر والتابلت وكذلك الهواتف ال

 qalaaholdings.com/newsroomالرابط: 

 

ا على CCAP.CA)المقيدة في البنرص  المصري  تحت ةند  شركة القلعة ( هي شرة  رائدة في اسلامارات الصناع  والبني  الأساسي  بمصر وأفريقيا، ترةيي 

  gs.comwww.qalaaholdinقصاعات اسلراتيجي  تللم  الصاق  والأسمنت والأغ ي  والنقل والدعل اللنجيسلي واللةدي . نوروا منقةنا الإلكلرودي:
 
 

 البيانات المستقبلية )إبراء الذمة(

لقلة . وقد ينصني ه ا البيان البيادات الناردة في ه ه النبيق ، واللي لا تةد حقائق تارياي ، تل بنائها على اللنقةات الحالي ، واللقديرات وآراء ومةلقدات شرة  ا

ويجب الإشارة إلى أن بةا المةلنمات الناردة في  .الاعلماد عليه بشكل مفرطعلى مااطر مةروف  وغير مةروف ، وغير مؤةدة وعنامل أخرى، ولا ينبغي 

"ينبغي"، ه ه النبيق  تشكل "الأهداف" أو "البيادات المسلقبلي " ويمك  تحديدها م  خعل اسلادا  مصصلحات تصلةي  مال "ربما"، "سنف"، "يللمس"، 

أو ما هن منفي منها أو غيرها م  المصصلحات المشابه . وة لل الأحدا  الفةلي  أو النلائ  أو "يلنقع"، "يشر "، "يقدر"، "ينني"، "يناصل" أو "يةلقد" 

على بةا المااطر  الأداء الفةلي لشرة  القلة  قد تاللف جنهريا ع  تلل اللي تةكسها مال ه ه الأهداف أو البيادات المسلقبلي . ويحلني أداء شرة  القلة 

 والشكن .

 

 

 

 

 

 

 

 :للمزيا من المعلومات، رجاء الاتصال

 

 غادة حمندة / السيدة 
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